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místop ředseda Evropského parlamentu
místop ředseda Svazu m ěst a obcí České republiky 

pro evropské záležitosti

Jak jsme na tom s čerpáním EU fondů?
Státy EU vs ČR

Zdroj: Evropská komise

Období 2014 – 2020 
– co bude možné financovat?

Zdroj: Evropská komise

Co se z perspektivy EU 
v pravidlech mění?

• Zacílení priorit na vybrané priority a na ně navázané alokace

• Možnost financovat turismus v malém rozsahu, vodohospodářství i 

nad rámec toho, co nám ukládá EU, městskou obnovu, 

v odůvodněných případech také kulturu, sociální, kulturní

a rekreační zařízení

• Existence ITI

• Větší zohlednění komunitně vedeného místního rozvoje (resp. 

metody LEADER)

• Spolufinancování až 85 %

• Způsobilost nevratné DPH

• Méně kontrol ze strany EU

• Povinnost členského státu plnit předběžné podmínky 



Okruhy k diskusi

• Jaký objem prostředků na řešení potřeb obcí a měst je v 

kontextu našich potřeb a dostupných zdrojů spravedlivý?

• Jak zajistit rovné zacházení jak se statutárními městy, tak s 

městy a venkovem?

• Jak prosadit jednotné metodické řízení, jednotná pravidla, 

jednotné žádosti, jednotné posuzování a jednotné kontroly?

• Jak zajistit pro žadatele včetně obcí a měst jednotné informace 

(je prosaditelné jedno informační místo)?

• Jak snížit byrokracii a nejistotu spojenou s evropskými fondy?

• Jak eliminovat korupci a politikaření v evropských projektech?

• Jak nám v této oblasti může ještě více pomoci Kancelář/e Svazu?

Závěr

Eurokancelář

• Vančurovo náměstí 663

Hradec Králové

500 02 

• Tel.: +420 496 220 305 

• E-mail: 

oldrich.vlasak@europarl.europa.eu

• http://www.vlasak.net

Děkuji Vám za pozornost a těším se na Vaše podněty!


